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ZAPISNIK S 1. KONSTITUIRAJUĆE SJEDNICE ODBORA ZA EKO PROIZVODNJU, 

PRERADU, CVJEĆARSTVO, LJEKOVITO BILJE I MEDICINSKO BILJE 

 

Sjednica se održala 10. prosinca (utorak) 2019. godine s početkom u 16:00 sati u prostorijama 

Hrvatske poljoprivredne komore na adresi Ulica grada Vukovara 78, Zagreb.  

Nazočni članovi: Irena Pugelnik, Marica Jurković, Valerija Pokos, Igor Rešetar, Dijana Posavec, 

Amalka Vukelić i Mladen Jakopović 

Ostali nazočni: Tomislava Hodalić i Tajana Radić 

Osobe koje su ispričale nedolazak/zainteresirane za sudjelovanje u Odboru: Doc. dr. sc. Ana Matin,  

Josip Ivanec i Predrag Livak. 

              

Predloženi dnevni red: 

1. Konstituiranje Odbora za eko proizvodnju, preradu, cvjećarstvo, ljekovito bilje i 

medicinsko bilje 

2. Prihvaćanje članova Odbora za eko proizvodnju, preradu, cvjećarstvo, ljekovito bilje i 

medicinsko bilje 

3. Donošenje Poslovnika o radu Odbora za eko proizvodnju, preradu, cvjećarstvo, ljekovito 

bilje i medicinsko bilje 

4. Izbor predsjednika i zamjenika predsjednika Odbora. 

5. Priprema za sastanak kod ministrice poljoprivrede 

6. ZPP nakon 2021.godine 

7. Razno 

G. Jakopović pročitao je točke dnevnog reda i dao na glasovanje te je on jednoglasno usvojen. 

Ad.1 Konstituiranje Odbora za eko proizvodnju, preradu, cvjećarstvo, ljekovito bilje i medicinsko   

          bilje 

G. Mladen Jakopović otvorio je sjednicu konstituirajućeg Odbora za eko proizvodnju, preradu, 

cvjećarstvo, ljekovito bilje i medicinsko bilje. Predsjednik Jakopović, koji je ovog puta u svojstvu 

povjerenika za osnivanje ovog odbora, u uvodu je pozdravio sve prisutne i istaknuo kako su svi 

navedeni zapravo pokretači i osnivači ovog odbora. Predložio je da Odbor bude otvoren i za nove 

članove koji su ili će još iskazati interes za sudjelovanjem no da je običaj kako Odbori nemaju 

previše članova (idealno da to bude neparan broj; 11 - 13). 
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Ad.2   Prihvaćanje članova Odbora za eko proizvodnju, preradu, cvjećarstvo, ljekovito bilje i   

           medicinsko bilje 

Članovi su prihvatili članstvo u ovom Odboru. 

Ad.3 Donošenje Poslovnika o radu Odbora za eko proizvodnju, preradu, cvjećarstvo, ljekovito bilje 

i medicinsko bilje 

Prisutni članovi dobili  su na uvid Poslovnik o radu Odbora za eko proizvodnju, preradu, 

cvjećarstvo, ljekovito bilje i medicinsko bilje. 

Poslovnik je dan na glasovanje i on je jednoglasno usvojen.  

 

Ad.4  Izbor predsjednika i zamjenika predsjednika Odbora. 

Prije samog izbora svi članovi su se predstavili.  

Predložena je gđa. Amalka Vukelić za predsjednicu ovog Odbora.  

Prijedlog je dan na glasovanje i jednoglasno je usvojen. 

Za predsjednicu je izabrana gđa. Amalka Vukelić. 

 

Za potpredsjednicu je predložena Valerija Pokos no zbog toga što je zaposlena u Ministarstvu 

poljoprivrede postoji mogućnost da taj izbor neće moći prihvatiti.  

Budući da nije bilo drugih prijedloga, izbor potpredsjednika birat će se na sljedećoj sjednici. 

 

Ad.5   Priprema za sastanak kod ministrice poljoprivrede 

Sastanak je zakazan za 12. prosinca 2019. godine u 9.00 sati. Mladen Jakopović je predložio temu 

za sastanak a tiče se promijene SO-a kod ljekovitog bilja. Udio proizvodnje kamilice u 

proizvodnji ljekovitog bilja Hrvatske je oko 85%. Kamilica je jednogodišnja biljka, proizvodi sa na 

otvorenim poljima, i SO joj je 1,1, kao i za druge ratarske, jednogodišnje kulture. Taj iznos SO-a je 

za ostalo višegodišnje ljekovito bilje prenizak. Prijedlog je da se povisi SO barem na razinu 

proizvodnje jagoda: 3.5 – 5 SO-a. Osim toga, traži se razdvajanje jednogodišnjeg  i višegodišnjeg 

ljekovitog bilja. Iz tog razloga proizvođači ljekovitog bilja ne javljaju se na Mjere ruralnog razvoja 

budući da teško zadovoljavaju tražene kriterije. Višegodišnje ljekovito bilje trebalo bi imati veći SO 

s obzirom na način uzgoja (zatvoreno, otvoreni uzgoj i sl.).  

 

Proizvođači ljekovitog bilja i cvijeća imaju problema s podizanjem plastenika. Smatraju da 

plastenici koji nemaju čvrsti temelj, neovisno o širini i visini, ne trebaju podlijegati izdavanju 

dozvolama (lokacijskih, građevinskih, vodopravnih) kao niti pomoćni objekti koji služe za 

navodnjavanje i grijanje objekata.  

 

Prijedlog teme za sastanak kod ministrice je i nemogućnost korištenja plavog dizela.  

Osim potrebe za kvotama za plavi dizel, proizvođači su istaknuli kako im većinu strojeva s kojima 

rade pokreće benzin (kopaćice i dr.). Tijekom sezone potroše velike iznose za benzin te traže 

rješenje tog problema.  

 

Pravilnik o Biodinamici predan je u srpnju ove godine u Ministarstvo poljoprivrede no do danas 

nisu dobili nikakvo očitovanje na njega.  Rok za očitovanje bio je 1.12.2019. godine.  

 

Predstavnici odbora govorili su i o Proizvođačkim organizacijama. Budući da u sektoru ekološke 

proizvodnje i cvjećarstva nema još niti jedne proizvođačke organizacije, raspravljalo se o 

mogućnostima osnivanja. Gđa. Pokos je istaknula kako postoje 3 zadruge u sektoru cvjećarstva koje 

dobro posluju i putem zadruge lakše nalaze tržište i plasiraju svoju robu. Ukoliko jedna zadruga želi 

osnovati Proizvođačku organizaciju treba predati zahtjev uz ispunjavanje traženih uvjeta.  

 

 



Ukidanje vodne naknadne za plastenike i staklenike. Spominjao se primjer jedne općine u kojoj 

se naplaćivala visoka vodna naknada. Dan je primjer ukidanja vodne naknade u slatkovodnom 

ribarstvu te se sukladno tom primjeru treba tražiti i ukidanje vodne naknade za proizvodnju cvijeća, 

ljekovitog i medicinskog bilja. 

 

Gđa. Amalka je upitala zašto se ne može koristiti vlastiti uzgojni rasadni materijal za proširenje 

vlastitog nasada? Spomenula je da se mora kupovati strani certificirani rasadni materijal. Kontrole 

na terenu traže etiketu certifikacijskog tijela. Članovi su tražili ujednačavanje postupka 

certifikacijskih tijela, npr. korištenje vlastitog rasadnog materijala za proširenje vlastitih površina. 

Treba vidjeti da li se to kosi s Pravilnikom o rasadničarstvu. 

 

Potreba za jačom promocijom Eko znaka. 

Članovi odbora naglasili su potrebu jače promocije eko znaka od strane tijela koje će biti za to 

zaduženo te potreba za pojačanom kontrolom svih koji na javnim površinama koriste Eko, Bio ili 

Organic znak.  

Predsjednik Jakopović obavijestio je prisutne o uvođenju znaka 'Naše domaće' od strane 

Ministarstva poljoprivrede za koji još nije odlučeno koja institucija će biti zadužena za njihovo 

odobravanje. Prijedlog je da označavanje proizvoda bude po irskom ili austrijskom modelu prema 

kojima se na proizvodima zastavicom države označava domaći proizvod, a nekom drugom bojom te 

zastave označava se uvozni proizvod. Ovaj projekt još je u izradi.  

 

Ad6. ZPP nakon 2021.godine 

O ovoj točci će se raspravljati na sljedećoj sjednici. 

 

 

U četvrtak, 12.12.2019. Odbor će se u 8.30 sastati u Komori a zatim će u 9:00 ići na sastanak kod 

ministrice. 

 

 

 

Sastanak je završio u: 17:30. 

 

 

Zapisnik je sastavila: Tomislava Hodalić 

 

 

 

 

Predsjednica 

Odbora za eko proizvodnju, preradu, cvjećarstvo,  

ljekovito bilje i medicinsko bilje 

 

Amalka Vukelić 

 

 

 


